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Občasník městyse Lukova

Leden 2015
Vážení spoluobčané,
druhé pololetí uplynulého roku bylo ve znamení senátních a komu-
nálních voleb. Podrobné informace o nich najdete uvnitř zpravodaje, 
stejně tak výsledky práce zastupitelů.
Nemalé úsilí jsme věnovali přípravě stavby splaškové kanalizace v 
městysi, která se začne budovat v tomto roce.

Dovolte mi, abych Vám do nového roku 2015 popřál hodně zdraví, 
štěstí a pohody.

Lubomír Mála
starosta městyse Lukov

PF 2015PF 2015
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Z jednání zastupitelů v roce 2014

ČERVEN
Projednání a schválení závěrečného účtu a účetní uzávěrky Lukova za rok 
2013 bylo na programu červnové schůze zastupitelů. Současně vzali na vědo-
mí závěrečný účet Svazku obcí Národního parku Podyjí a zájmového sdružení 
obcí Vodovody a kanalizace Znojemsko, jejichž členem je i náš městys. 
Také schválili dodatek smlouvy o užívání zemědělských pozemků, uzavře-
ný s Agropodnikem Mašovice a.s. Týká se zvýšení nájemného, a to z částky          
1 700 Kč na 2 800 Kč za hektar půdy. Lukovu tak ročně připadne do pokladny 
140 562 Kč. 

ČERVENEC
Zastupitelé schválili žádost o prodej zasíťovaného pozemku za hřištěm, na 
výstavbu rodinného domu, parcelní číslo 65/33 o výměře 890 m2. Cena byla 
stanovena na 150 Kč za m2. 
Za přítomnosti tří občanů Lukova projednali výsledky ankety do říjnových vo-
leb do zastupitelstva městyse. Usnesli se na vypracování kandidátky nezávis-
lých kandidátů, a to podle dosaženého počtu hlasů. 

SRPEN
Na zasedání zastupitelstva byla schválena žádost o pronájem pozemku par-
celní číslo 214/3, o výměře 160 m2 Miroslavě Janíčkové, za cenu 3,-Kč za m2. 
Pozemek je před domem číslo 49 v Lukově a bude užíván jako předzahrádka. 
Zastupitelé zamítli žádost Milana Nováčka o výměnu obecního pozemku par-
celní číslo 740, protože tato parcela je v současné době v pronájmu mašovic-
kého Agropodniku. 
Také byli seznámeni s výsledkem výběrového řízení na odkanalizování Luko-
va.

ZÁŘÍ
Členové zastupitelstva jednali o dalším postupu v investiční akci odkanalizo-
vání městysu. Schválili zrušení stávajícího výběrového řízení z důvodů nepři-
jatelné nabídkové ceny, která byla o 30 milionů vyšší, než byla předpokládaná 
cena. Současně schválili vypsání nového výběrového řízení otevřeným způso-
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bem včetně úpravy technické zadávací dokumentace a stanovení maximální 
nabídkové ceny 118 milionů korun.
Rovněž schválili smlouvu o poskytnutí bezúročné půjčky ve výši jednoho mi-
lionu korun, uzavřené mezi městysem Lukov a zájmovým sdružením obcí Vo-
dovody a kanalizace Znojemsko. Tato částka, kterou sdružení půjčuje Lukovu, 
bude využita pro stavbu kanalizace. 
Na zastupitelstvu byl také schválen převod vodovodu k parcelám pro stavbu 
rodinných domů za hřištěm do zájmového sdružení obcí Vodovody a kanali-
zace Znojemsko, které zajistí jeho provoz a údržbu. 
Zastupitelé se zabývali zajištěním voleb do Senátu Parlamentu ČR a do obec-
ního zastupitelstva, které se konaly 10. a 11 října 2014, včetně druhého kola 
senátních voleb ve dnech 17 a 18 října 2014.

LISTOPAD
V tomto měsíci proběhlo ustavující zasedání nového zastupitelstva městyse 
Lukov po komunálních volbách.

Koho jsme zvolili 
Nově zvolení zastupitelé na svém prvním jednání zvolili do vedení Lukova 
opět Lubomíra Málu jako starostu. Místostarostou se stal nově Marek Langer. 
Dalšími členy zastupitelstva jsou: Libor Doležal, Luděk Fiala, Vladimíra 
Hochová, Eva Kliková a Miroslava Moučková. 

Předsedou finančního výboru byl zvolen Libor Doležal, jeho členy Luděk 
Fiala a Eva Kliková. 

V čele kontrolního výboru je Miroslava Moučková. Členy výboru se stali - 
Libor Doležal a Eva Kilhofová. 

Předsedkyní kulturního výboru se stala Vladimíra Hochová a jeho členkami 
Vlasta Chladilová, Eva Kilhofová, Eva Kliková a Miroslava Moučková. 
Všichni zastupitelé složili zákonem daný slib. 

Komunálních voleb v  Lukově se zúčastnilo 113 z  celkového počtu 212 
oprávněných voličů. 
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Jak dopadly volby do senátu 
Z celkového počtu 212 občanů Lukova, zapsaných do seznamu voličů, se 
senátních voleb 10. a 11. října účastnilo 110 osob. Platných hlasů bylo 108, 
neplatné dva. 
Kandidát číslo 1/ za hnutí ANO 2011 Petr Firbas dostal 5 hlasů. 2/ Marta Bayerová 
(KSČM) získala 18 hlasů, 3/ Jiří Němec (KDU-ČSL) měl 9 hlasů, 4/ Petra Michka v 
Lukově nevolil nikdo, 5/ Karla Podzimka (ODS) by za senátora vybralo 15 lidí, 6/ 
Pavla Štohla (ČSSD) volilo 35 občanů, 7/ nezávislého kandidáta Petra Krátkého 
10 voličů a 8/ Vladimíra Železného 16.

O týden později, 17. a 18. října proběhlo druhé kolo senátních voleb, ve kterém 
v Lukově zvítězil Pavel Štohl (ČSSD) nad Jiřím Němcem (KDU-ČSL). Vítězství 
kandidáta ČSSD, který se stal senátorem, kopírovalo celo okresní výsledek. 

Stavba kanalizace začne už letos
Dvě výběrová řízení se uskutečnila na stavbu kanalizace pro obce Čížov, Horní 
Břečkov, Lukov, Milíčovice a Vracovice. Do prvního se přihlásily čtyři firmy, které 
oproti předpokladu předložily vysoké a pro obce nepřijatelné nabídkové ceny. 
Hodnotící komise se proto rozhodla vyhlásit novou soutěž a to otevřeným 
způsobem. „Přitom upravila zadávací dokumentaci – snížila kvalifikační limity 
a omezila nabídkovou cenu do 118 milionů korun,“ vysvětlil lukovský starosta 
Lubomír Mála. Doplnil, že se přihlásilo celkem devět firem. Členové komise 
vybrali nabídku s nejnižší cenou 97 439 362 Kč, kterou podaly Vodohospodářské 
stavby Teplice s.r.o., divize Morava.
Na kanalizaci přispějí dotacemi kraj, stát a Evropská unie. Na Lukov vychází 
částka přibližně 7 milionů korun. Městys počítá s tím, že si na její zaplacení 
vezme úvěr. 
Firma již přebírá staveniště a práce začne začátkem roku 2015. Termín dokončení 
je stanoven v tomtéž roce. 
Majitelé rodinných domů v Lukově dostanou projekty na domovní přípojky 
poštou, včetně poštovní poukázky na zaplacení dohodnuté ceny za vypracování 
této dokumentace. 

Poplatek za popelnice a psa se nezměnil
Připomínáme, že poplatek za popelnice je třeba zaplatit do 30. června 2015. 
Cena za jednu osobu na rok zůstává stejná – 530 Kč. Chalupáři zaplatí tuto 
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částku za svou nemovitost a rok. 
Dodržujte třídění odpadů do barevných kontejnerů u kulturního domu a u 
bývalé Jednoty v Nové vsi: modré nádoby jsou na papír, žluté na plasty, které 
je třeba před vhozením sešlápnout nebo zmáčknout. Do zelených kontejnerů 
odhazujte jen barevné sklo, do bílých bezbarvé sklo. Za tříděný odpad, který 
odváží .A.S.A. EKO Znojmo, Lukov ročně dostává průměrně 20 tisíc korun do 
svého rozpočtu, takže správně třídit odpad se vyplatí. 
Letos se nezměnil ani roční poplatek za psa, který je 100 Kč. Za každého dalšího 
psa je třeba zaplatit 150 Kč. Termín úhrady je do 31. března 2015.  
Roční nájemné za pozemky městyse občané hradí podle data uvedeného na 
nájemních smlouvách. 

Ledovka poškodila tuje, břízy i lípu
O posyp a úklid sněhu z cest, silnic a chodníků, které patří městysu, se od           
10. listopadu 2014 do 31. března 2015 stará Pavel Stehlík, který se rovněž podílí 
na pořezání a úklidu kalamitního dřeva ze stromů rostoucích na veřejných 
prostranstvích v Lukově. Ledovka a námraza, která začátkem prosince nejvíce 
zasáhla nedaleký Národní park Podyjí, poškodila také stromy v  Lukově jako 
například tuje na hřbitově, borovice v Nové vsi, lípu za hostincem U Všetečků, 
břízy u hřiště či u domu s chráněnými byty. Zimní úklid má od 1. prosince 2014 
do 31. března 2015 také na starosti Alena Sedláčková. 

KULTURA
Kulturní výbor městyse připravil ve druhém pololetí roku pro malé i velké 
Lukováky tradiční akce i novinku. 

Drakiáda
Třiadvacet dětí se sešlo o třetí říjnové sobotě na hřišti, aby si změřily své síly a 
schopnosti při pouštění draků. Ti menší přišli v doprovodu rodičů a prarodičů. 
Nad hřištěm se proháněli draci různých tvarů, barev a velikostí. Někomu se zdál 
prostor hřiště příliš těsný, proto využil i sousední sklizené pole. „Nebylo vítězů 
ani poražených, protože zvítězila radost z příjemného podzimního odpoledne 
stráveného v  přírodě,“ zhodnotila předsedkyně kulturního výboru Vladimíra 
Hochová. Doplnila, že každé dítě dostalo za účast diplom a sladkou odměnu a 
na připraveném ohni si mohlo opéci špekáčky. 
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Mikulášská nadílka
„Moudrý Mikuláš, něžný anděl a dva neposední čerti nezapomněli 5. prosince na lukovské 
děti. Vypravili se za nimi až domů, aby nadělili každému, kdo byl hodný, poslušný, někdy 
možná také trochu zlobivý, ale určitě jen maličko, něco sladkého na zub,“ přiblížila 
předsedkyně kulturního výboru. Dodala, že dárkový balíček převzalo celkem jedenatřicet 
děvčat a chlapců.

Předvánoční setkání v kulturním domě 
Členky kulturního výboru nezapomněly ani na nejstarší generaci a poprvé uspořádaly 
„Setkání dříve narozených.“ V  dostatečném časovém předstihu pozvaly na osmdesát 
seniorů bydlících v Lukově. První prosincovou sobotu jich přišlo do kulturního domu 
v Lukově dvaačtyřicet. „Slavnostně vyzdobený sál s  vyřezávaným betlémem, vánoční 
dekorací a svíčkami na stolech připomněly všem, že se blíží nejkrásnější svátky v roce. 
Zahájení a přivítání pozvaných se ujal starosta městyse Lubomír Mála. Všem poděkoval 
za práci pro obec a celou společnost a popřál jim pěkné vánoční svátky a pevné zdraví do 
nového roku 2015,“ popsala předsedkyně kulturního výboru Vladimíra Hochová. 
Poté vystoupila Jaroslava Valová z Oblastní charity Znojmo. Informovala o službách, které 
tato organizace poskytuje v sociální oblasti. Účastníkům setkání také předala informační 
letáčky a drobné dárečky. V  kulturním programu vystoupili nejmenší lukovští školáci 
navštěvující mašovickou základní školu. Přednesli pásmo vtipných a milých básniček a 
písniček. Ofi ciální část setkání zakončil zpěv Pěveckého sboru dospělých při Základní škole 
Mašovice. „Kvalitní interpretace písní s vánoční tematikou byla opravdovým zážitkem,“ 
sdělila Hochová. Potom se rozproudila volná zábava s  harmonikou kdy si Lukováci 
povídali, bavili se a zpívali. Na stolech nechybělo občerstvení, které zajistil kulturní výbor a 
hostinec U Hricků. „Setkání hodnotíme jako zdařilé a plánujeme je uspořádat každoročně. 
Poděkování patří J. Šebelové za zhotovení vánočních ozdob, H. Maxerové za zapůjčení 
vánočního stromku a svítilny, R. Fukalovi, který na akci poskytl vyřezávaný betlém a také 
všem účinkujícím, kteří vystoupili bez nároku na honorář,“ vyjádřila Hochová. 

Stromem roku Znojemska 2014 může být i lípa v Lukově 
A jak? Jednoduše, stačí, když budete hlasovat na stránkách Národního parku Podyjí - 
http://www.nppodyji.cz/stromroku2014 kde je pod číslem 6 uvedena lípa srdčitá stojící 
za humny u polní cesty podél západního okraje Lukova. Strom, který do soutěže přihlásil 
městys, je odhadem vysoký 18 metrů, obvod kmene v prsní výšce je 435 centimetrů a 
jeho stáří se odhaduje až na 200 let. 
Na webu Národního parku Podyjí se o ní dočtete toto: „Vydáte-li se na procházku 
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za humna kolem Lukova, pravděpodobně potkáte jednoho z nejstarších žijících 
pamětníků. Je jím mohutná lípa, která vyrůstá z pozůstatků zdi zbořené stodoly u cesty 
na západním okraji obce. Dnes si můžeme jen představovat, jaký příběh lípu provází, 
jestli ji sem zasadil hospodář při příležitosti narození potomka, zda byla vysazena proto, 
aby označovala hranice pozemku, nebo aby dávala stín k odpočinku lidem pracujícím 
na poli. Pravděpodobné také je, že měla chránit sousední hospodářské stavení proti 
požáru. Stromy se dříve ve vesnicích často vysazovaly mezi stodoly, aby v případě požáru 
nedocházelo k přelétávání jisker a oheň se nešířil tak rychle. Ať už lípa byla vysazena 
záměrně, nebo je její existence dílem náhody, dnes je jedním z nejmohutnějších a 
nejkrásnějších stromů v Lukově. 
A poznámka na okraj: Třiasedmdesátiletá pamětnice z Lukova vzpomíná, že lípa se jim 
stala orientačním bodem a symbolem domova, kdy jako děti běhávaly přes pole do 
nedalekého lesa. To bylo v padesátých letech minulého století, ještě před uzavřením 
státní hranice.“
V katastru městyse Lukov soutěží také tři babyky, které rostou na nádvoří zříceniny Nový 
Hrádek. Hlasovat pro ně můžete pod číslem 2. 

Snímek lukovské lípy za humny. 
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Hasiči se na soutěžích neztratili
Lukovští hasiči se v druhé polovině roku zúčastnili tří soutěží v požárním sportu, a to 
v Citonicích, Bezkově a Milíčovicích a vždy se probojovali na medailové pozice. 
Začátkem září uspořádali tradiční lukovské posvícení, které se vydařilo, mimo jiné i díky 
velmi pěknému počasí. 
Sbor dobrovolných hasičů ve spolupráci s kulturním výborem městysu předal lukovským 
dětem v prosinci mikulášskou nadílku. V převlecích Mikuláše, anděla a dvou čertů po 
domech chodili Marek Langer, Jana Langerová, Lukáš Růžička a Tomáš Kašparovský. 
Těsně před vánočními svátky 20. prosince hasiči uspořádali již druhý ročník soutěže 
O vánočního kapra v požárním sportu. Na hřišti zápolily kromě místních také týmy z 
Citonic, Lesné, Milíčovic a Strachotic. Prvenství připadlo citonickým, druzí byli hasiči z 
Lesné a třetí lukovští. Na všechna družstva čekala tradiční vánoční cena – jaroslavický 
kapr. 
Loňský rok byl nejen rokem voleb komunálních a senátních, ale i voleb do vedení 
hasičských sborů. V Lukově se starostou hasičů stal Luděk Fiala, velitelem Marek Langer 
a jeho zástupcem Jakub Krejčí. „Dále jsme se starali o akceschopnost hasičské techniky 
– údržbu hasičské stříkačky a zásahového vozidla. Díky tomu, že si většinu oprav 
provádíme sami, tak jsme mohli našim malým hasičům za uspořené peníze koupit 
trička se znakem naší obce a zkrácené savice, které jsme si dosud museli na soutěže 
půjčovat,“ informoval velitel Marek Langer. 
Sbor dobrovolných hasičů chce letos doplnit družstvo žen a opět se zúčastnit okresního 
kola hasičské soutěže ve Znojmě a městys tak reprezentovat na okresní úrovni. Také malí 
hasiči směřují k vyšším metám – rádi by se vydali na soutěže i mimo okrsek. „Přál bych si 
za všechny Lukováky, za naše dobrovolné hasiče i za sebe, aby se nám to v příštím roce 
podařilo,“ řekl velitel hasičů. 

Do rybníka vypustili 64 kaprů
Celkem čtyřiašedesát kaprů vypustili vloni místní rybáři do rybníka. Ryby zakoupil 
městys, který je jeho majitelem.
V uplynulém roce bylo prodáno celkem 73 poukázek na kapra, každá stála sto korun. 
Rybáři vylovili z lukovského rybníka 24 kaprů a 5 candátů. O správu této vodní plochy se 
od letošního roku stará nový místostarosta Lukova Marel Langer.

Tříkrálová sbírka 
Proběhne ve všech obcích a městech naší republiky. Tři králové zavítají začátkem ledna 
2015 také do Lukova, aby vybrali peníze pro potřebné. 
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Co se chystá v první pololetí roku 2015
Únor karneval pro děti
Duben velikonoční tvoření
 pálení čarodějnic 
Květen oslava Dětského dne 
 zahájení rybářské sezony

Společenská kronika
V roce 2015 oslaví kulaté narozeniny tito jubilanti: 
Leden 
Miroslav Foukal – 50 let, Pavel Vlasák – 70 let, Rostislav Čabala – 50 let 
Březen 
Josef Trochta – 60 let, Anežka Slezáková – 65 let
Duben
Josef Hrubý – 55 let, Ludmila Krejčová – 50 let, Josef Toman – 65 let 
Květen 
Darina Foukalová – 50 let, Vladimíra Rašková - 60 let, 
Ludmila Urbanová – 65 let, Jan Nudera – 70 let, 
Jiří Mála – 65 let, Marie Dobíšková – 70 let
Červen
Anna Přítulová – 50 let, Pavel Doležal – 65 let 
Červenec
Drahomíra Hricková – 55 let
Srpen 
Zbyšek Hricko – 50 let
Září
Alena Langerová – 60 let, Marie Křížová – 60 let 
Říjen
Vlasta Mališová – 90 let 
Listopad 
Jaroslava Rezková – 55 let, Ladislav Šlapanský – 65 let, 
Věra Straková – 65 let, Pavel Šrámek – 50 let 
Prosinec 
Eva Vavřinová – 65 let, Miroslava Baiglová – 70 let, Jan Caha – 70 let 

Ve druhém pololetí roku 2014 jsme se rozloučili
Stanislav Šula – 72 let (zemřel v říjnu) 
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SPORT
Lukovský běžec Vojtěch Čabala z TJ Znojmo, zvítězil v šestém ročníku vánočního 
běhu Gránicemi na pět kilometrů. Stal se i absolutním vítězem závodu v novém 
traťovém rekordu s časem 19 minut a 51 vteřin. 

Maratonec byl druhý ve Vánočním běhu Znojma, který se konal 25. prosince. Trať 
dlouhou 10,58 kilometrů uběhl v čase 36 minut a 53 vteřin. Za prvním běžcem se 
opozdil o pouhé 3 minuty a 6 vteřin. V tomto závodě také startoval další Lukovák 
Josef Hrubý, který trasu uběhl za 40 minut a 40 vteřin a umístil se na páté pozici. 
Oběma závodníkům blahopřejeme!

Oslava Silvestra 
Ve stylu retro proběhla 31. prosince oslava Silvestra a příchodu nového roku 2015 
v lukovském hostinci U Hricků. 

Vojtěch Čabala na Vánočním běhu Znojma v první řadě uprostřed.
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Zářijové posvícení 

Říjnová Drakiáda 
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Dýňové 
odpoledne 
v bezkovské 
školce 



FOTOGALERIE

13

Volby do senátu i zastupitelstva městysu 



FOTOGALERIE

14

Mikulášská družina chodila 5. prosince 
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Setkání dříve narozených 
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Tiráž: Občasník Lukova vydává městys Lukov nákladem 130 výtisků formátu A5 zdarma 
do každé domácnosti v městyse. Neprodejné. Počet stran 16. Přetisk jen se souhlasem vydavatele. 

Soutěž o vánočního kapra


